

## 通用設計線上公眾教育分享

### 第七講：個案分享-平機會通用設計嘉許計劃

## Chapter 7: Case Sharing - Universal Design Award Scheme of EOC



此項目由平等機會委員會資助

此工作坊內容並不代表平等機會委員會的觀點

This project is funded by the Equal Opportunities Commission.

The content here does not necessarily reflect the views of the Equal Opportunities Commission.

# 通用設計嘉許計劃2024/25

- ▶ 平等機會委員會於2024/25首次推出通用設計嘉許計劃
- ▶ 目的是推廣平等機會、多元及共融價值，以期為所有年紀、能力和面對不同人生階段的人建立暢通易達和易於使用的環境。
- ▶ 在建築環境中應用通用設計的概念，可讓有不同需要的使用者自主地進出不同處所，並獲得或享用貨品、服務及設施。



# Universal Design Award Scheme 2024/25

- ▶ EOC introduced the Universal Design Award Scheme (UDAS) in 2024/25
- ▶ UDAS aims to promote the values of equal opportunities, diversity and inclusion in order to create an environment that is accessible and usable by everyone, regardless of age, ability and status in life.
- ▶ The application of universal design principles in our built environment allows users with diverse needs to access different premises and enjoy the goods, services and facilities independently.



# 通用設計嘉許計劃2024/25嘉許典禮

- ▶ 平等機會委員會通用設計嘉許計劃2024/25 嘉許典禮，已經於2024年11月1日圓滿舉行，表揚在提供通達建築環境方面表現突出的公司和機構，並鼓勵社會各界更廣泛採用適合所有人士的通用設計。
- ▶ 平機會其後編製了《通用設計備忘：通用設計嘉許計劃2024/25的觀察》，介紹獲嘉許處所在建立共融環境方面的良好實踐及創新方法，並提出多項建議進一步提升建築環境的暢達程度。
- ▶ 查看更多有關嘉許計劃資訊: <https://www.eoc.org.hk/zh-hk/udas>
- ▶ 查看《通用設計備忘：通用設計嘉許計劃2024/25的觀察》：<https://www.eoc.org.hk/Upload/content/Points%20to%20Note-Chi.pdf>



# UDAS 2024/25 Award Presentation Ceremony

- ▶ The EOC Universal Design Award Scheme 2024/25 Award Presentation Ceremony was successfully held on 1 November 2024 to recognise companies and organisations with outstanding performances and contributions in providing accessible built environments, thereby encouraging the wider adoption of universal design for all individuals.
- ▶ The EOC has then compiled a set of Points to Note to showcase best practices and innovative approaches employed by the UDAS awardees in creating inclusive environments, along with recommendations to further enhance accessibility.
- ▶ For more information on the award scheme, please visit: <https://www.eoc.org.hk/en/udas>
- ▶ For more information on the Points to Note, please visit: <https://www.eoc.org.hk/Upload/content/2025/Points%20to%20Note-Eng.pdf>



# 個案分享 Case Sharing

通用設計嘉許計劃2024/25得獎處所精華片段

<https://youtu.be/1yVYaLfZkp4?si=5gypBNB7uBnUYVBz>

商場及零售鋪位組別得獎處所

<https://youtu.be/7iqsLq8-AdU?si=dOsgvAR6Xs4xEqwx>

康樂、體育或文化用途的樓宇及場地及活化項目組別得獎處所

<https://youtu.be/tSZcVYgaVfM?si=3lmW7Flyg4FgzmUw>



# 個案分享 Case Sharing

食肆組別得獎處所

<https://youtu.be/LOO6P-XKzlo?si=iXMfQJBonN-oJZdC>

辦公大樓及辦公室組別得獎處所

<https://youtu.be/V8VS5GviTjQ?si=O5rVYsrJSSyaIN52>

